
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету з питань енергетики  

та житлово-комунальних послуг 

25 липня 2023 року 

Веде засідання голова Комітету ГЕРУС А.М.   

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ми розпочнемо. В нас сьогодні, сподіваюся… 

 

_______________. (Не чути) 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу? Сподіваюся, в нас сьогодні буде коротеньке 

засідання комітету, бо в нас є одне питання, воно досить термінове, щоб його 

винести на наступне пленарне засідання, коли у нас буде. Відповідно 

законопроект про корпоративну реформу або корпоративну 

реструктуризацію оператора газотранспортної системи, ми його добре 

знаємо, цей законопроект. І це по суті єдине питання, яке ми сьогодні 

винесли. Таблиця з правками і матеріали були розіслані. Правок було багато, 

але потім Олексій Юрійович відкликав і правок стало небагато. Відповідно в 

нас в порядку денному пропонується цей законопроект і розділ "Різне", якщо 

в когось будуть якісь думки щодо того, які питання можна підняти в розділі 

"Різне".  

Тому я зараз тоді ставлю на голосування, щоб порядок денний наш 

затвердити, і заодно ми зрозуміємо, встановимо кворум. Сподіваюся, кворум 

буде.  

Хто за те, щоби затвердити відповідний порядок денний? Буду йти по 

прізвищах.  

Костюх. 

 

КОСТЮХ А.В. За. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Кіт Андрій Богданович. Кіт Андрій Богданович. 

В мене тільки прохання, Олег, ви, можливо, зразу відмічайте кількість 

голосів "за", кількість, хто там присутній, хто утримався, хто за, хто проти, 

тому що мені по відео не дуже зручно. 

 

_______________. Добре.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Значить, Анатолій Вячеславович Костюх – за. 

Кіт Андрій Богданович. Поки немає. 

Жупанин Андрій Вікторович. 

 

ЖУПАНИН А.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дмитро Припутень. Припутень. 

 

ПРИПУТЕНЬ Д.С. Припутень – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Припутень – за. 

Бондар Михайло Леонтійович. 

 

БОНДАР М.Л. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Єфімов Максим Вікторович. Єфімов Максим 

Вікторович.  

Горобець Олександр Сергійович.  

 

ГОРОБЕЦЬ О.С. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Вікторія Олександрівна Гриб. 

 



3 

 

ГРИБ В.О. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Юлій Якович Іоффе. 

 

ІОФФЕ Ю.Я. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Юрій Олександрович Камельчук. Камельчук. 

Камельчук - поки немає. 

Максим Миколайович Хлапук. 

 

ХЛАПУК М.М. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ігор Петрович Кісільов. Ігор Петрович Кісільов. 

Олексій Красов. Олексій Ігорович Красов. 

Олексій Юрійович Кучеренко. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Володимир Мороз. Мороз Володимир Вікторович. 

Роман Миронович Мулик. Мулик Роман Миронович. 

Сергій Володимирович Нагорняк.  

 

НАГОРНЯК С.В. Нагорняк – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Євгеній Пивоваров. 

 

ПИВОВАРОВ Є.П. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Олег Валерійович Семінський. 
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СЕМІНСЬКИЙ О.В. Семінський – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шаповалов. 

 

ШАПОВАЛОВ Ю.А. Шаповалов – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Остап Ігорович Шипайло. 

 

ШИПАЙЛО О.І. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шипайло – за.  

 

ШИПАЙЛО О.І. Чути мене? За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Чути, так. 

Скороход Анна Костянтинівна. Скороход Анна Костянтинівна. 

Інна Романівна Совсун. 

 

СОВСУН І.Р. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Михайло Якович Волинець. 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Іван Юнаков. 

 

ЮНАКОВ І.С. За. Юнаков – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Юнаков – за. 

Олександр Юрченко. 
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ЮРЧЕНКО О.М. Колеги, я перепрошую, я теж на Мальдівах. Я – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ясно. 

 

ГРИБ В.О. Олександре, в тебе якраз така засмага, як на Мальдівах. 

 

ЮРЧЕНКО О.М. Я можу всіх, хто планує на Мальдіви, можу 

відправити більш, ну …(Не чути) полазить під сонечком. Це і спорт, і 

здоров'я піднімає. Сім кілометрів до позиції, броніки, з БК. Сонце, спека, ну, 

засмага буде, як на Мальдівах. Так що, хто планує, можу допомогти 

приєднатися. Гарна засмага буде. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. Добре. Дякую. 

Олег, чи є вже в нас встановлений кворум і кількість?  

 

МОРОЗ В.В. Мороз приєднується. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Мороз – за порядок денний? 

 

МОРОЗ В.В. Да, за порядок денний.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  За порядок денний Мороз. 

 

ДУДКІН О.М. 20 є присутніх. 

 

МУЛИК Р.М. Андрій Михайлович, Мулик – за порядок  денний. 

 

ДУДКІН О.М.  21. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Мулик Роман Миронович також за  порядок денний, 

21. 

Відповідно у нас сьогодні питання порядку денного, це щодо 

Оператора газотранспортної системи і його корпоративної реформи. Автор 

законопроекту у нас один з основних чи основний, мабуть, автор – це Хлапук 

Максим Миколайович. 

Максим Миколайович, може, два слова, що у нас до другого читання, і  

тоді, якщо в когось будуть якісь окремі правки, то будемо по них голосувати, 

а якщо ні, то, можливо, проголосуємо праву колонку.  

Максим Миколайович, прошу, вам слово, декілька слів, такий… 

 

ХЛАПУК М.М. Доброго дня, колеги! Дякую, пане голово, за надане 

слово. 

Вчора на робочій нараді за участі народних депутатів авторів поправок, 

за участі Міністерства енергетики, регулятора, Оператора ГТС обговорили 

усі подані поправки і прийняли низку з них, які можна виділити на окремі 

групи. 

Перше, це технічні поправки, які стосуються процедури зміни 

структури власності. Зокрема, були внесені зміни щодо там уточнень по 

статутному капіталу, щодо непроведення перевірок на час проведення саме 

цієї реструктуризації, щоби ці перевірки, зокрема податкові, проводилися 

вже після завершення зміни структури власності. 

І дві поправки, які стосуються соціальних гарантій  під час скорочення 

працівників МГУ і стосовно трудових договорів МГУ. Ці поправки 

подавалися  різними народними депутатами і всі вони враховані. 

Окремо передбачений обов'язок Міненерго щомісяця публікувати 

інформацію щодо статусу впровадження реформи корпоративного 

управління в  ГТСУ для того, щоби громадськість,  комітет і зацікавлені 

стейкхолдери мали можливість таким чином публічно контролювати, 

наскільки Міненерго встигає чи не встигає проводити ці зміни. 
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І були враховані дві непрофільні поправки. Одна з них стосується дуже 

важливої теми по повноваженнях Держенергонагляду за безпекою 

постачання газу. Якщо автори поправок захочуть, більш детально розкажуть, 

але це справді важливий крок у напрямку уникнення аварійних ситуацій у 

сфері постачання природного газу. 

І окрема поправка, яка передбачає право Оператора ГТС України 

виробляти електроенергію з власного газу не на власних електроустановках. 

Це для того, щоб Україна мала можливість у критичні періоди залучати їхні 

електрогенеруючі потужності для балансування в умовах постійних обстрілів 

з боку російського агресора. 

Всі інші поправки, які стосувалися принципів корпоративного 

управління, зокрема входили у сферу, яка регулюється не цим законом, а 

профільним законодавством у сфері корпоративного управління, вони були 

винесені з-поза меж розгляду, оскільки вони не стосуються конкретно 

питання Оператора ГТС України і мали б розглядатися на інших 

майданчиках. Але основне – це те, що та модель, яка початково була 

запропонована Кабінетом Міністрів України, із запобіжниками, які були 

напрацьовані нашим комітетом і прийняті Верховною Радою за основу, вони 

всі залишилися. Кінцевий текст, він погоджений із Секретаріатом 

Енергетичного Співтовариства як такий, який перш за все відповідає 

початковому баченню того курсу щодо оптимізації структури власності. Ми 

домовилися, ми не будемо називати це реформою: ця реформа відбулася у 

2019 році, вона залишається незмінною. 

І очікуємо, що після схвалення нашим комітетом Верховна Рада 

прийме позитивне рішення, а далі вже буде м'яч на полі Міністерства 

енергетики, яке матиме завершити ті зобов'язання, під якими підписався 

Прем'єр-міністр України в Меморандумі з МВФ та Європейським Союзом. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Спасибі, Максим Миколайович. 
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Дійсно пропрацювали, вчора порадилися, що змогли, там врахували. 

Були деякі правки, але які викликали спір і вони були спірні. Те, що було 

спірне, ми тоді це винесли. Правильно воно чи неправильно – можливо, і 

правильно, будемо окремо враховувати, але знаючи, що тут у нас був такий 

консенсус і не було якихось спірних речей. 

Тому якщо є в когось ще якісь коментарі, то можна їх висловити. Бачу, 

Олексій Юрійович. А потім, якщо коментарів  особливо не буде… 

 

ГРИБ В.О. Ні, є, і в мене є, Андрій Михайлович. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Прошу, Олексій Юрійович. 

 

 КУЧЕРЕНКО О.Ю.  Дякую, Андрій  Михайлович.  

Шановні колеги, шановний пане голово і пане Максиме, я дійсно 

вдячний за дуже конструктивну форму обговорення цього законопроекту. 

Він важливий, ми розуміємо, він виправляє ситуацію з 2019 року. Я  радий, 

що ми знайшли порозуміння, ті правки, які викликали сумніви, ви бачите, що 

і я максимально сприяв тому, щоб  таблицю  спростити і оптимізувати. 

В мене єдине прохання, але перед тим я хотів би запитати, є в нас 

представник міністерства і представник оператора самого, керівництва 

Оператора ГТС? Я сподіваюся, що є. 

В мене до вас таке прохання і питання. Я ще раз уважно передивився 

всю таблицю, ну є… відкинули. Я хочу тільки по одній правці, причому 

поясню. Я хочу виконати свій моральний обов'язок як депутата, як голови 

тимчасової спеціальної комісії, яка  в першу  чергу, до речі, розглядала саме 

ситуацію з …(Не чути) ГТСУ, вони це робили разом з міністерством, 

нагадую. Ми вдячні дуже, що конструктивна позиція, вона дозволила  

кадрові  рішення своєчасні прийняти і виявити певні питання. 

Я до чого веду? Там є одна правка, якою передбачається миттєве, по 

суті, процедура звільнення працівників державної структури під назвою 
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МГУ. Це правка 49, здається. Я до чого веду?  Може людям дати 

допрацювати, розумієте? Бо це ж не погані люди, може їх візьмуть  на роботу 

в  той же самий Оператор ГТС, вони від імені держави намагалися, в рамках 

старого закону, старої моделі, здійснювати це корпоративне управління. І не 

їх вина, повірте мені, я дуже добре знаю ситуацію, там фахові люди були 

зібрані, не їх вина, що так сталося з цією системою управління. Я ні в якому 

разі не хочу як умови якісь ставити, але мені здається, це таке дрібне 

питання, і мені здається, що більш доцільним було би, коли відбудеться це 

вже з'єднання, хай ці люди вже будуть попереджені і хай або на конкурс 

ідуть, або ще кудись. Але отак ця правка мені трошки різонула. Я от в першу 

чергу до керівництва ОГТСУ і до міністерства, якщо дозволите.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу. Дивіться, моя думка така, що, ну, давайте 

чесно: є Оператор ГТС, де є активи; а є МГУ, де ніяких активів немає, просто 

офіс, і там велика кількість людей чимось управляє, невідомо чим, ніяких 

активів у них немає. Ну, ця ситуація протривала у нас і так декілька років, і 

була між державою і Оператором ГТС ще одна штучна прокладка. Ну, 

протривала декілька років, ну, все-таки колись треба це зупиняти. Це ж так 

можна багато наплодити державних підприємств просто заради того, щоб 

працевлаштувати людей. 

Тому зараз ще час є, люди, можна сказати, будуть попереджені. Дехто 

буде переведений в Оператор ГТС. Але тут треба приймати рішення, і 

державні підприємства – це не благодійні організації, де просто тримають 

людей, бо хтось хоче залишитися на гарній зарплаті і працювати. Має бути 

функціональна необхідність. А там, де є функціональна необхідність, я 

впевнений, що Оператор ГТС таких людей до себе на роботу забере. Це моя 

думка. 

Прошу міністерство, Фарід Сафаров. 
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САФАРОВ Ф. Доброго дня. Я вибачаюсь, що без відео, на жаль, через 

технічні обставини. 

Я хочу зазначити, що, дійсно, є достатньо сильно професійні люди в 

МГУ, які допомагали, які наразі допомагають проводити цю корпоративну 

реструктуризацію. Ми обговорювали це і з керівництвом МГУ, і з 

керівництвом ОГТСУ минулого тижня. Обов'язково пан Липпа як поточний 

очільник ОГТСУ запропонує щонайменш юристам і іншим працівникам, які 

себе дуже кваліфіковано проявили за останній час і допомагали проводити 

цю корпоративну реструктуризацію в межах штатного свого розпису …(Не 

чути)  

Чи погодяться люди, чи ні, це абсолютний їх вибір, тобто однозначно. 

Але ця правка зроблена не для того, щоб саме цих людей прибрати або інших 

…(Не чути) прибрати з роботи, ні. Вона зроблена для того, щоб максимально 

швидко і без якихось перепон провести корпоративну реструктуризацію і 

завершити функціонування НБУ.  

Щодо особистостей, то, звісно ж, їм буде запропоновано, пану Липпі, 

будь ласка, прошу передати слово, з вашого дозволу, Андрію Михайловичу, 

щоб він пояснив, які вже кроки зроблені насправді.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу, пан Дмитро Липпа.  

 

ЛИППА Д. Доброго дня, шановні колеги. Дякую за слово.  

Насправді ми ведемо перемовини з керівниками МГУ щодо їх 

можливого працевлаштування. Є декілька питань. Перше – це законодавчо не 

врегульований підхід щодо приєднання знову-таки акціонерного товариства 

до товвки. Це питання досить складне, і ми юридично не знайшли рішення, 

яким чином ми законодавчо маємо це питання приєднувати. Тому навіть 

питання переведення певної кількості співробітників, які цікаві нам, яким 

цікаво перейти до ТОВ ОГТСУ, воно досить складне, тому що ми можемо 

потрапити в обставини, коли ми надаємо преференцію одним, а з іншими 
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прощаємось. І виходить так, що як би це, можливо, підстави для майбутніх 

судових розглядів з боку тих співробітників, які не будуть переведені.  

Тому те рішення, яке запропоновано, воно було обговорено з 

керівництвом МГУ. Керівництво МГУ вважає, що відповідно до кол-

договору отримати зараз, наскільки я розумію, шість окладів цим 

співробітникам під час звільнення це є досить по-людськи. А ті 

співробітники, які нам цікаві …(Не чути) вони будуть працювати в ОГТСУ. 

Так, дійсно, там є дуже кваліфіковані люди, з якими потрібно буде далі 

працювати. Тому ми вважаємо, що це найбільш такий людяний буде підхід, 

люди отримають справді достойні компенсації і зможуть себе знайти потім 

на ринку праці або в нас, або в інших компаніях, я впевнений, у них не буде 

питань з працевлаштуванням.  

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Дякую. Я задоволений відповіддю. Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Хочу уточнити ще раз. Шість заробітних плат буде 

приз звільненні виплачуватися? Шість заробітних плат, тобто піврічна 

зарплата буде виплачуватись при звільненні? 

 

ЛИППА Д. За моєю інформацією шість місяців, Андрій. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Нормально. Нормально, це досить немало.  

 

_______________. Шановні колеги, а можна уточнення? Загалом ці 

правки, вони... ці норми, які передбачені трудовим законодавством. Тобто під 

час звільнення ...(Не чути) отримують шість. Тому ці поправки важливі, вони 

можуть бути. Але те, що стосується соціальних гарантій під час звільнення, 

це справді адекватна норма, яка має право існувати для того, щоб Оператор 

ГТС міг спокійно відпустити людей з гідними окладами, які їм належать 

відповідно і законодавством, і тих трудових договорів, які вони укладали з  
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МГУ  під час працевлаштування. Тому, власне, ми і на робочій групі 

підтримали ці поправки і застережень щодо них не висловлювали.  

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. Олексій Юрійович, наполягаєте на 

голосуванні чи можемо... 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Ні-ні, я ж сказав, я задоволений відповіддю.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Зрозуміло.  

Вікторія Олександрівна, у вас ще був коментар.  

 

ГРИБ В.О. Да, у мене питання до пана Максима. Максиме, ви сказали, 

що правки також поділяються на декілька груп і одна з них про заборону 

перевірок. Я б хотіла запитати, це буде такий спецрежим і тільки заборона 

перевірок зараз для цієї структури чи ...(Не чути) також в рамках 

законодавства так само, як і до інших бізнесів і державних структур?  

Дякую за відповідь. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Фарід Сафаров підняв руку ...(Не чути) 

  

 _______________. Я передам Фаріду, але коротко прокоментую. Це 

стосується виключно для того, що... Оскільки перевірки займають певний час 

і тривають, для того, щоб реорганізація відбулася спокійно і в установлені 

строки, передбачається, що всі перевірки проводяться після завершення 

процедури приєднання. Але вони обов'язково проводяться, вони обов'язково. 

 А тут я прошу передати слово Фаріду Сафарову, він деталі пояснить, 

яким чином міністерство бачить сам цей процес і у часі, і у взаємодії зокрема 

з податковими органами. 

Дякую.   
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ГРИБ В.О. До речі, не про те, щоб тут не дозволяти, щоб не було 

перевірок, а за те, щоб усі були в однакових умовах, тому що ті перевірки, які 

зараз влаштовують, чесно кажучи, знову починає набирати оберти  це явище? 

 

САФАРОВ  Ф. Якщо дозволите? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, прошу Фарід.   

Я так розумію, що це стосується саме процесу реструктуризації, ми не 

просто  вирішили якомусь підприємству, там щоб не було перевірок,  а у 

зв'язку з тим, що там відбувається саме реструктуризація. Правильно я 

розмію?   

 

САФАРОВ Ф. Так. Дякую, Андрію Михайловичу.  

Під час процедури приєднання є законодавчо визначені вимоги щодо 

здійснення перевірок і ключова перевірка – це податкова перевірка. Справа в  

тому, що в початковій ітерації, відверто вам скажу,  яка  була ініційована 

Міненерго, ми для того, щоби запобігти витрачанню великої кількості часу 

на цю податкову перевірку, прописували, ініціювали, щоби не було 

податкової перевірки. Але після консультацій із самим Мінфіном і  

податковою службою ми залишили цю норму. Єдине, що ми просимо 

здійснити її після завершення процедури приєднання, тобто обов'язково 

податкові органи в межах своїх повноважень здійснюють всі перевірки і у 

випадку якихось порушень відповідно всі ці порушення будуть виправлені і  

так далі. Але просто для того, щоб ми встигли в визначені МВФ та 

Європейським Союзом строки, ми попросили дозволити нам, як правильно 

зазначив пан Максим, здійснити їх після завершення процедури приєднання. 

І це спеціальна норма чисто під цей  один випадок. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. Зрозуміло, дякую.  
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Тобто це для того, щоб ми могли виконати вчасно цей процес 

реструктуризації і гарно спрацювати з МВФ та іншими міжнародними 

інституціями, для яких важливо не тільки для нас, але й для них, для нас всіх  

разом важливо, щоб відбулася ця корпоративна реформа чи корпоративна 

реструктуризація.  

Давайте тоді, можливо, до голосування перейдемо? Є в нас, були 

матеріали розіслані.  

Тому хто за те, щоби підтримати до другого читання законопроект, як 

він викладений в правій колонці, тобто ті правки, які там позначені  як 

враховано, їх підтримати,  решту правок відхилити, включити законопроект в 

порядок денний і рекомендувати його прийняти в цілому? 

 

_______________. Андрій Михайлович, там ще 71 правка, тоді прошу 

долучити до  голосування її включення і підтримку, це комітетська правка.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Ну, і так само, щоб 71 правку включити в таблицю і 

також її підтримати як комітетську, як комітетську включити і її підтримати.   

Хто за відповідне рішення? Зараз я буду називати… Я дивлюся, в 

нашому чаті там є список всіх депутатів, щоб нікого не пропустити. Зараз я 

по всіх тоді буду йти. Секундочку. 

 

_______________. Я можу вам фотографію скинути.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  У мене є, все нормально. 

Совсун Інна Романівна.  

 

СОВСУН І.Р. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Герус Андрій – теж за.  

Бондар Михайло Леонтійович. 
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БОНДАР М.Л. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Єфімов Максим Вікторович. Немає.  

Олександр Горобець. 

 

ГОРОБЕЦЬ О.С. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Вікторія Олександрівна Гриб. 

 

ГРИБ В.О. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Юлій Якович Іоффе. 

 

ІОФФЕ Ю.Я. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Юрій Олександрович Камельчук. 

Максим Миколайович Хлапук. 

 

ХЛАПУК М.М. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ігор Петрович Кісільов. 

Андрій Богданович Кіт. 

Анатолій Вячеславович Костюх. 

 

КОСТЮХ А.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Олексій Ігорович Красов. 

Олексій Юрійович Кучеренко. 
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КРАСОВ О.І. Красов – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Красов – за. Є.  

Олексій Юрійович Кучеренко. Я так розумію, відсутній при 

голосуванні.  

 

_______________. Зараз він підійде.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Володимир Вікторович Мороз. Володимир 

Вікторович Мороз! 

Роман Миронович Мулик. Мулик Роман Миронович!  

 

МУЛИК Р.М. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Сергій Володимирович Нагорняк. 

 

НАГОРНЯК С.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Євген Павлович Пивоваров. 

 

ПИВОВАРОВ Є.П. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дмитро Сергійович Припутень. 

 

ПРИПУТЕНЬ Д.С. Припутень – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Припутень – за.  

Олег Валерійович Семінський. 

 

СЕМІНСЬКИЙ О.В. За.  
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Юрій Анатолійович Шаповалов. 

 

ШАПОВАЛОВ Ю.А. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Остап Ігорович Шипайло. Остап Ігорович Шипайло! 

Анна Костянтинівна Скороход. 

 

СКОРОХОД А.К. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За.  

Інна Романівна Совсун. А, вже голосувала.  

Анна Костянтинівна, а правильно я розумію, що ви плануєте бути десь 

у відпустці наступні 10 днів чи тиждень? 

 

СКОРОХОД А.К.  Нет. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Заява ніби була про відпустку якась. 

 

СКОРОХОД А.К. Та вже буду відкликати, тому що сесію ставлять, 

коли не треба.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А ми якраз думали біоетанол винести в сесійний зал 

просто. 

 

СКОРОХОД А.К.  Ні, не вийде. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Не вийде. Я зрозумів, ясно. 

Скороход Анна Костянтинівна – за. 

Михайло Якович Волинець. 
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ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Утримався. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Утримався. 

Іван Юнаков. 

 

ЮНАКОВ І.С. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Олександр Юрченко. 

 

ЮРЧЕНКО О.М. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За. 

І Андрій Вікторович Жупанин. 

 

ЖУПАНИН А.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За. 

 

МОРОЗ В.В. Мороз – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. І Мороз також – за. 

Мулик Роман Миронович. Не з'явився. Немає.  

Добре, у нас не повинно бути проблем. 

 

МУЛИК Р.М. Мулик Роман Миронович – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мулик Роман Миронович також – за. Мулик Роман 

Миронович також – за, каже. 

Олег, що у нас там? 1 – утримався, 1 – відсутній при голосуванні. 
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ДУДКІН О.М.  20 – за. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Я ще прибіг, Андрій Михайлович. Я – утримався. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Олексій Юрійович Кучеренко також утримався. 

Значить, 2 – утрималися і 20 – за. Відповідно рішення прийнято. 

Законопроект іде в зал на друге читання.  

І тепер розділ "Різне". Я скажу два слова від себе. Значить, в нас були 

ідеї щодо того, щоб проговорити підготовку до опалювального сезону, тому 

коли в нас там будуть наступні сесійні дні, ми, можливо, це розіб'ємо, щоб 

був більший фокус, то не всіх одразу, а десь газовидобувні компанії, їх, 

можливо, пізніше, через тиждень. Якісь енергетичні компанії покликати для 

того, щоб можна було поспілкуватися. Про це буде повідомлено завтра 

протягом дня, бажано так, щоби тоді, коли будуть колеги в Києві, для того, 

щоб ми могли вживу зібратися і було більше живого спілкування, а менше 

відео. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Андрій Михайлович, дозволите? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Це щодо цього. Да, Олексій Юрійович. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Дякую. 

Я дякую, дійсно, за цю ініціативу і особисто підтримую її максимально. 

Нам треба фахово проговорити з керівниками галузі, підприємств, як 

державних так і недержавних, послухати, всіх, бо вони всі в ланцюзі, і 

шахтарів послухати –  державних, недержавних, бо там українські шахтарі, 

українські шахти.  

Просто по опалювальному сезону, я так розумію, що в нас буде певний 

роботи в округах, то я би просив якось, не відкладаюсь, може, щоб ми 
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ефективно такий графік зробили, всі, щоб всі були готові, щоб ефективно 

попрацювати. І хочу нагадати, що в нас так само, якщо буде ваша добра воля, 

є ще така… все ж таки послухати нашу поважну, високоповажну комісію 

НКРЕКП для того, щоб зрозуміти, які в неї зараз проблеми і як максимально 

сприяти ми можемо підвищенню її авторитету, незалежності, 

відповідальності і так далі, і тому подібне. Тобто прошу включити це в наш 

календар, такий проект, і для того, щоб ми всі опрацювали.  

Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. О'кей.  

 

ГРИБ В.О. Андрію Михайловичу…  

 

_______________. (Не чути) 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Те, що стосується НКРЕКП. Від них також був лист, 

що вони хотіли прийти і надати певну інформацію, поспілкуватися. Тому 

також це зробимо.  

Олексій Юрійович, оскільки в нас зараз "Різне", ми вже не голосуємо, 

якщо можна, я тоді від'єднаюся, а ви, можливо, продовжте вести засідання 

комітету. 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Одну хвилину. Андрій Михайлович, будь ласка, 

дозвольте, щоб ви були.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу, Михайло Якович.  

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Андрій Михайлович, я дякую і вам, і колегам, що 

останнім часом у нас комітет працює злагоджено, збалансовано. Ми 

націлювались на те, що в ході підготовки до осінньо-зимового періоду ми 
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маємо дуже уважно підготувати на розгляд питання по ситуації у вугільній 

галузі, в цілому в паливно-енергетичному комплексі. Наприклад, "Схід ГЗК" 

– це шахти з видобутку уранової руди, переробки концентрату, там 

заборгованість 5,5 місяця і немає просвіту. Вугільна промисловість, державні 

шахти – заборгованість 1 мільярд гривень.  

Зараз міністерство проводить якісь зовсім незрозумілі призначення. 

Наприклад, призначили пана Волошина генеральним директором державного 

підприємства "Мирноградвугілля", який являється представником …(Не 

чути) "Краснолиманське" і за ним стоїть певний клан. На шахті 

"Краснолиманська", державна шахта,  обслуговує ООО, всі витрати за підйом 

вугілля,  транспортування вугілля, підйом, там використання 

адміністративно-побутового будинку, бань і тому подібне, витрати за 

електроенергію – це все покладається на державу, а ООО отримує прибутки.  

Сьогодні уже стоїть мова про те і пропонується на ДП 

"Мирноградвугілля" договір, що ООО буде вести видобуток вугілля на шахті 

"Капітальна" "Мирноградвугілля", де 130 мільйонів балансових запасів, але 

ні однієї копійки ООО не буде сплачувати шахті за всі ті витрати, які буде 

здійснювати шахта. А 100 відсотків заробітної плати виплачується шахтарям 

з бюджету. Саме на цьому… 

 

 КУЧЕРЕНКО О.Ю. Михайло Якович, я вибачаюся, що я перебиваю. 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Я завершив. 

 

 КУЧЕРЕНКО О.Ю. Ні, так послухайте, ну, ми ж для цього і вирішили, 

що по графіку. Ну, от конкретно, я розмовляв ще вчора з головою, Максим 

розмовляв, ми домовилися, що шахтарів, от все, що стосується вугільної 

галузі, окремо ми запрошуємо, щоб задати їм  всі ці питання. Бо є питання  в  

шахтах, в генерації тепловій, по Енергоатому, по розподільчих компаніях. 

щоб ми зараз просто всі все почули. 
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Шахти, Андрій Михайлович, хочу одну із перших, вугільну оцю, 

підготовку вугільної галузі, одну із перших робити. Домовилися, хорошо? 

Ми ж просто графік, зараз мені, як я розумію, голова доручив разом з вами 

якось оцей період, розумієте, максимально ефективно попрацювати. 

Добре, Михайло Якович? 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Так. 

 

 КУЧЕРЕНКО О.Ю. Фахово, от фахово, конкретно по шахтарям 

організуємо одну з перших зустрічей.  Дякую. 

Колеги, тому от послухайте, будь ласка,  в чому проблема, я розумію, 

стурбованість голови. Ми хочемо, щоб це була фахова, мабуть, закрита, нам 

не треба, мабуть, її робити відкритою, розмова по цих секторах. Нам треба 

визначити сектори і окремо по кожному, але спокійно, може навіть 

підготувати групи питань, ну,  для того, щоб не було такого. Нікому не 

можна заборонити,   але все ж таки чітко визначити ключові питання, які від 

усього комітету поставити по цьому всьому напрямку.  

Як ми тут поступимо? Перше питання я задаю. Може, якийсь ідеолог 

має бути по кожному, який буде готувати пропозиції, розумієте, як 

згрупувати. Це перше, що я хочу сказати.  

Нам треба обов'язково запланувати з НКРЕКП, це окрема абсолютно 

зустріч, але формат її. Ми самі і члени НКРЕКП чи ми запросимо 

стейкхолдерів, щоб вони могли задати питання якісь, з'ясувати ситуацію, 

врегулювати. Просто я зараз озвучую, як я бачу, нам треба обговорити. Це 

друге.  

І третє, і я поки умолкаю. Я хочу вам порекомендувати дуже хороший 

досвід, який буквально, не знаю, пані Вікторія була, я був присутній, на жаль, 

не в залі, це досвід, вперше ми зробили спробу разом з USAID моніторинг за 

дотриманням законодавства по конкретному Закону про енергоефективність. 

Я його дуже уважно слухав, я навмисно там не задавав питання, але хочу 
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сказати, що нам треба обов'язково це найближчим часом, бо в нас каденції не 

вистачить, все зробити по базових наших законах. А що ж за чотири роки в 

наших базових законах про ринок електроенергії, "Про ринок природного 

газу", ми працюємо, да, Максим, "Про ринок природного газу", ЖКП? У  нас 

там окремо величезний пласт, може, щось забув, треба додавати. Ось те, що 

нам треба просто спланувати і запропонувати як основні напрямки роботи.  

Які думки ... (Не чути) секторів?  

   

  ГРИБ В.О. Олексій Юрійович, можна, вже почала, Михайло. Я 

погоджуюся, що необхідно провести таке засідання по напрямкам. Якщо газ, 

нам потрібно говорити не тільки з паном Чернишовим, а також з усіма, УГВ, 

скільки видобувають, бо ситуація з газом, якщо чесно, трошки така не дуже. 

Сектори: газ, електроенергетика, обов'язково вугілля.  

 

КУЧЕРЕНКО О.О.  Вугілля з генерацією?        

 

ГРИБ В.О. З генерацією, я думаю, з генерацію. Обов'язково з 

генерацією, щоб було зрозуміло.  

 

КУЧЕРЕНКО О.О.  Теплова генерація державна… приватна. Хто там 

нам потрібний? Міністерство – однозначно. 

 

_______________. Фонд держмайна. Тому що Центренерго… 

 

КУЧЕРЕНКО О.О. (Не чути)  

 

ГРИБ В.О. Колеги, можливо, і Міністерство фінансів, я вам скажу. 

Чому? Тому що зараз та програма "5-7-9", вона, на превеликий жаль, не 

працює. Тому необхідно запрошувати Міністерство фінансів і, можливо, 

Нацбанк.  
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КУЧЕРЕНКО О.О. З вашого дозволу, щоб ми на гаяли, я в Андрія 

Михайловича попрошу такого мандату. На попереднє з вами обговорення 

секторівців перелік запрошених обов'язково, в якого ми хочемо базові 

доповіді почути і скільки ми їм часу даємо, щоб не розтікатися по древу, і 

запропонуємо такі зустрічі. Він, якщо погодить, то в графік втискаємо і все.  

 

ГРИБ В.О. Якщо сесії не буде, це ж не говорить про те, що ми не 

повинні працювати.  

 

КУЧЕРЕНКО О.О. Да, я про це й кажу. Я налаштований це все в 

найближчі тижні пройти. Добре?  

На цьому тоді закінчимо і в робочому порядку все це саме.   


